
10 otázek pro ... Petru Stoklasovou
Petra Stoklasová je advokátka s téměř dvacetiletou praxí se specializací především na korporátní a
závazkové právo. Věnuje se též problematice práva pracovního. Má bohaté zkušenosti s
poskytováním služeb jak českým, tak zahraničním korporátním klientům. Počátkem roku 2017 se
stala partnerkou v nově založené advokátní kanceláři endors a při poskytování služeb klientům
věnuje mnoho času jejímu rozvoji v různých oblastech. Kromě působení jako revizní advokátka se
zaměřuje zejména na oblast lidských zdrojů a vzdělávání, což jí umožňuje využít své zkušenosti při
usměrňování rozvoje a profesního růstu juniorních kolegů.

1. Co máte na své práci nejraději?
Jedním slovem bych to shrnula jako rozmanitost, a to nejen pracovní, ale i tu lidskou. Při naší práci
se neustále setkáváme s výzvami, kdy se při řešení případů musíme na známé paragrafy dívat zase
jinou optikou. Potkáváme se s různorodými lidskými charaktery, ať již z řad našich kolegů, tak
klientů. Každý z nás je jiný, přináší odlišné požadavky či pohledy na věc. Jsem též ráda, když mohu
podat pomocnou ruku juniorním kolegům a navádět je správným směrem.

2. Jak často Vás ve Vašem oboru něco překvapí?
Jsem v praxi již poměrně dlouho, tudíž frekvence překvapení úměrně tomu klesá. V našem oboru
však  není  o  překvapivé  momenty  nouze,  což  souvisí  s  mou  předchozí  odpovědí,  proto  bývám
překvapená pořád relativně často. Člověk se udržuje ve střehu, což mě baví.  

3. Knížka, kterou jste četla naposled?
Líbí se mi tvorba českých autorů, poslední dobou mne zaujaly knihy od Kateřiny Tučkové, Karin
Lednické či  Aleny Mornštajnové. Nedávno jsem dočetla Les v domě právě od A. Mornštajnové.
Všeobecně mám ráda knihy se silným příběhem, které nutí k zamyšlení. Pokud si však potřebuji
opravdu odpočinout, sáhnu po knize od Jo Nesbo, která mne vždy spolehlivě dokáže odpoutat od
reality.

4. Ideální dovolená?
Není důležité kde, ale s kým. Pro mě je ideální dovolená taková, kterou trávím se svými blízkými, ať
již u moře, na horách nebo třeba na rodinné chalupě. Mám-li si však vybrat, k mým oblíbeným
destinacím patří  Francie  a  Itálie,  kde je  krom památek a  krásné přírody i  mnoho vynikajících
lahůdek, jejichž degustace k mé dovolené neodmyslitelně patří.

5. Který předmět byl na studiích Vaším nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměla
ráda vůbec?
Jsem spíše prakticky zaměřená, proto jsem i na právnické fakultě preferovala předměty a semináře,
které mi pomáhaly připravit se co nejlépe na výkon mé budoucí právní praxe, zejména pak obchodní
a občanské právo. K těm méně oblíbeným patřila například teorie práva.

6. Kde se vidíte za 10 let?
Stejně jako dnes se vidím coby partner v endors – ač plně etablované na české právní scéně, stále se
dynamicky rozvíjející  advokátní  kanceláři,  kdy se stávajícími a novými kolegy budeme pomáhat
našim klientům s řešením problémů a výzev jejich podnikání.

7. Ideální způsob relaxace?
Mám ráda aktivní odpočinek. Největší relax pro mě představují hory, v jejich zimní i letní podobě. Při
jízdě na lyžích nebo při  dlouhé túře si  dokáži  nejlépe vyčistit  hlavu a načerpat novou energii.
Odpočinu si též při práci na zahradě.



8. Čím byste byla, kdybyste nebyla právníkem?
Můj profesní život by byl zajisté spojen s frankofonní oblastí. Francouzštinu jsem se začala učit již na
základní  škole,  s  rodiči  jsme nějaký  čas  ve  Francii  pobývali.  Po  dokončení  vysoké  školy  jsem
absolvovala rok postgraduálního studia na právnické fakultě v Paříži. Možná bych byla učitelkou
francouzštiny, jelikož mám kladný vztah k dětem a ráda pomáhám při rozvoji znalostí a dovedností,
ale kdo ví.

9. Co byste vzkázala mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Zájemcům o právnická studia bych vzkázala, že se jedná o krásnou, leč náročnou profesi. Právo je
dynamická oblast, která se neustále vyvíjí a s ní se musí vyvíjet i ti, kteří se právem zabývají. Pokud
je však člověk ochotný tuto výzvu přijmout, má touhu se neustále vzdělávat a pracovat na sobě, bude
mu právnická profese odměnou.

10. Kdyby pro Vás peníze nebyly vůbec důležité, co byste dělala?
Myslím si, že bych stejně zůstala u právničiny. Moje práce mě baví, možná bych si jen dopřávala o
něco více volného času.
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